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De stuurgroep van Blijvend Veilig in Amsterdam – Amstelland reageert graag op het voorliggende 
scenario, vanuit onze ervaring van de afgelopen twee jaar waarin we als een van de landelijke pilots 
hebben gebouwd aan een initiatief wat op veel vlakken overeenstemming heeft met het 
toekomstscenario. We benadrukken hieronder een aantal punten die vanuit onze ervaring cruciaal 
zijn om een dergelijke beweging, die wij toejuichen, tot een succes te kunnen maken. 

 Allereerst: we zien dat het mogelijk is, om vanuit de gezamenlijke kennis en expertise van de 
professionals een integrale 0-100 aanpak te ontwikkelen waarmee we de gezinnen en 
huishoudens kunnen helpen om tot blijvende veiligheid te komen. 

 Cruciaal daarin is de rol van de professionals. Het vraagt veel van hen om op deze manier met 
elkaar en met de gezinnen en huishoudens waarin onveiligheid speelt te werken. En met de vele 
samenwerkingspartners er omheen. Het realiseren van deze verandering is een weerbarstig 
proces. Er is veel aandacht nodig voor wat dit vraagt en hoe de professionals hierin gefaciliteerd 
dienen te worden. We vragen nadrukkelijk om veel aandacht en focus op dit aspect, en om ook 
de professionals zelf te betrekken bij het verder uitwerken hiervan. 

 Naast de rol van de professionals is de rol van de bestuurders essentieel gebleken. In het 
organiseren van een regionaal veiligheidsteam is een vorm van netwerkbesturing nodig. De 
gezamenlijkheid die daarvoor nodig is, komt alleen tot stand als die expliciet georganiseerd 
wordt. Ook dit is een weerbarstig proces waar tijd, aandacht en facilitering op nodig is. 

 Het beoogde regionale veiligheidsteam zou tenminste moeten bestaan uit de organisaties van de 
GI’s, Veilig Thuis en de RvdK in elke regio. We pleiten ervoor om geen stukjes van het werk 
buiten de scope te laten. Rechtszekerheid en rechtsbescherming zijn zeer belangrijk en kunnen 
hun plek krijgen binnen één integrale aanpak. Dat blijkt ook uit ervaringen in de ons omringende 
landen. Het regionale veiligheidsteam verleent ook zelf hulp – dit is een belangrijke factor in het 
doen ontstaan van een vertrouwensrelatie met de gezinsleden.

 Het regionale veiligheidsteam zou een scope van 0-100 moeten hebben en zich dus richten op 
gezinnen met en zonder minderjarige kinderen. In dat licht vinden wij het van grote toegevoegde 
waarde dat wij in Blijvend Veilig ook een organisatie hebben die zich richt op hulp aan 
slachtoffers van huiselijk geweld (Blijf Groep) omdat hun expertise onderdeel uitmaakt van de 
integrale aanpak die wij ontwikkelen. Ook noemen we de recentere aansluiting van de volwassen 
reclassering in de stuurgroep van Blijvend Veilig als betekenisvolle stap om tot werkelijk integraal 
werken van 0-100 te komen. 

 Jeugdreclassering zou onderdeel uit moeten maken van het regionaal veiligheidsteam omdat we 
overlap zien in gezinnen die het betreft. Blijvend Veilig experimenteert momenteel hoe dit 
samen met de JR-organisaties vorm zou kunnen krijgen. 

 Er is een nauwe aansluiting bij de volwassen GGZ nodig. Zowel om inzet van volwassen GGZ tijdig 
beschikbaar te hebben voor gezinnen waar het regionaal veiligheidsteam mee werkt, als om de 
volwassen GGZ met de veiligheidsbril te laten kijken naar hun cliënten. Immers, veiligheid is van 
ons allemaal.

 De invoering van de regionale veiligheidsteams vraagt om ruim voldoende tijd. Daarbij is 
belangrijk dat de gemeenten mee transformeren (bv. ontschotten tussen de verschillende 
domeinen) en dat de lokale teams sterk genoeg zijn/worden om hún rol te vervullen in het 
werken met gezinnen en huishoudens met veiligheidsproblematiek in optimale samenwerking 
van het regionale veiligheidsteam

 Focus op inhoud / tijd en niet op structuur. Een focus op structuur in deze fase zal leiden tot veel 
naar binnen gerichte energie en inzet op organisatiebelangen. Het is nodig om de blik te richten 
op de inhoudelijke verandering die we beogen; hoe zet de professional zichzelf als instrument in 



bij deze gezinnen en huishoudens met de meest complexe veiligheidsproblematiek? En wat is er 
voor nodig om dat te kunnen realiseren? Er is tijd nodig om die vragen goed uit te werken zodat 
dat wat ontwikkeld wordt, opgeschaald kan worden. We pleiten ervoor om de komende jaren de 
veiligheidsteams als een netwerkorganisatie te laten bestaan en geen structuurdiscussies te 
voeren. 


